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18 січня у Берліні Міністр аграрної політики та
продовольства України Олексій Павленко зустрівся
з Генеральним директором організації ООН з
питань продовольства та сільського господарства
(ФАО) Жозе Граціано да Сілва. Міністр Олексій
Павленко відмітив важливість співробітництва
України і ФАО в сфері технічної допомоги. 

«Україна залишається активним членом ФАО.
Співробітництво з організацією є важливим чинником
формування продовольчої і зовнішньоекономічної стра-
тегії розвитку держави та світу в цілому. Домовлено

розширити технічну співпрацю з організацією, зокрема
щодо проектів з модернізації систем контролю якості в
сільському господарстві тощо», – наголосив під час
зустрічі Олексій Павленко.

В свою чергу Жозе Граціано да Сілва запевнив, що
ФАО і надалі буде підтримувати ініціативні реформи
Уряду в сільськогосподарській сфері та готове долучи-
тись до підготовки стратегії продовольчої безпеки
нашої країни.

Постанова Кабміну №442 «Про оптимізацію систе-
ми центральних органів виконавчої влади», прийнята
у вересні 2014-го, фактично дає старт земельній
реформі.

Держземагентство України перейменовано у
Держслужбу з питань геодезії, картографії та кадастру з
передачею відповідних функцій із формування державної
земельної політики. При цьому Мінагрополітики також
формуватиме державну політику у частині використання і
охорони сільськогосподарських земель. «Фактично управ-
ління земельною політикою поділили між Мінагрополітики
та Мінрегіоном. Хоча доречною, як на мене, є концентрація
їх в одному органі», - зазначив Міністр аграрної політики та
продовольства України Олексій Павленко в інтерв’ю
виданню «Новое время». 

«Ситуація загалом непевна, якщо її оцінювати за крите-
ріями корпоративних інтересів окремих відомств. Але вона

значно перспективніша у ракурсі суспільних інтересів», -
підкреслив очільник міністерства.

Реформа, при всій її неоднозначності, спрямована на
забезпечення прозорості земельних відносин, реальну
децентралізацію та розширення компетенції місцевих рад
– представників інтересів громад. Ці стратегічні завдання –
вагоміші за можливі корпоративні застереження. 

«Моя мета як міністра – дерегулювати галузь, децент-
ралізувати окремі її функції, передати їх натомість місце-
вим громадам. Ми надаємо громадянам право розпоряд-
жатися земельними ресурсами у межах своїх територіаль-
них громад. Загалом вбачаю вагомий позитивний аспект в
останніх змінах у земельних відносинах. В умовах чинності
земельного мораторію важливе завдання – спростити
адміністративні процедури, що, до речі, передбачено
Коаліційною угодою», - сказав Олексій Павленко. 

Чи не впер-
ше в історії
земельної полі-
тики в Україні
місцеві грома-
ди отримали
право розпо-
р я д ж а т и с я
з е м е л ь н и м и
ресурсами на
власних тери-
торіях. З 15
жовтня минуло-
го року позиція
органів місце-
вого самовря-
дування при
розпорядженні
з е м е л ь н и м и

ділянками сільськогосподарського призначення
обов’язкова для врахування.

«При розгляді заяв на надання ділянок у власність чи
тимчасове користування саме місцеві ради визначати-
муть позицію щодо надання дозволу на розробку зем-

левпорядної документації. Ї ця позиція має бути врахова-
на», - сказав Міністр аграрної політики та продовольства
України Олексій Павленко в інтерв’ю виданню «Новое
время».

З 15 жовтня запроваджено відкриті аукціони, які
визначатимуть долю земельних ділянок для сільськогос-
подарського виробництва. Аукціон визначатиме реаль-
ну ціну на землю та справжнього покупця. Хто заплатить
більше – той виграє. 

«Аукціони – це удар по земельній корупції. Адже гроші
напряму йтимуть до бюджету. До того ж, бюджет отри-
має додаткові кошти за рахунок легалізації старих тінь-
ових схем. Усе це збільшить прозорість земельних від-
носин, зміцнить фінансову базу місцевих громад та
захистить права інвесторів. Адже інвестор купуватиме
ділянку абсолютно легітимно. Відтак ніхто не зможе без
вагомих причин поставити під сумнів угоду», - наголосив
очільник міністерства.  

«Уже перший аукціон на Кіровоградщині засвідчив
дієвість нової системи. Вартість чотирьох ділянок
загальної площею 200 га збільшилися уп’ятеро, порівня-
но з оціночною. І головне, 5 мільйонів гривень орендної
плати напряму перераховано до міського бюджету», –
зазначив Олексій Павленко.
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